
R
-.D

-(D
daal

Gemeente

oosen 24rÐ
Roosendaa ls etij st

Datum 11 december2017

Sanering asbestdakenOndenruerp

Betreft het een raadsvoorstel/raadsmededeling in de

cyclus?

Nee

Beleidsterrein Omgeving

Portefeuillehouder Wethouder Theunis

Schriftelijke vraag

Vanaf 2024 geldl een landelijk verbod op asbesthoudende daken. Asbestdaken verweren in de
buitenlucht. Daardoor komen er asbestvezels vrij in de leefomgeving. Om het risico voor de
gezondheid te beperken is het houden van asbestdaken vanaf 1 januari 2024 verboden. Dit verbod
betekent dat eigenaren van asbestdaken in de periode 2016-2024 het asbest dak moeten (laten)
verwijderen.

Uit onderzoek van Milieu Centraal blijkt dat ruim driekwart van de Nederlanders (77o/o) niet weet dat
vanaf 2024 het asbestverbod eraan komt. Voor de handhaving en het stimuleren van asbestsanering
ziet het kabinet een belangrijke rol weggelegd voor gemeenten en provincies. Het wordt dus de taak
van de gemeente om te gaan handhaven als er vanaf 1 januari 2024 nog asbestdaken zijn. Om een
goede handhaving mogelijk te maken moet de gemeente wel op de hoogte zijn op welke daken
asbest zit. Daarnaast verwacht men van de gemeente dat asbestsanering gestimuleerd wordt. Voor
particulieren, (agrarische) ondernemingen, overheden en non-profit organisaties is een
subsidieregeling beschikbaar. Deze vervalt echter per 1 januari2020.

De overheid stimuleert dat ouderen langer zelfstandig kunnen blijven wonen. Daarmee blijven zij ook
verantwoordelijk voor het onderhouden van de eigen woning. De Roosendaalse Lijst vraagt zich af of
het vervangen van asbestdaken wel financieel haalbaar is voor iedereen. Dat geldt ook voor andere
kwetsbare groepen, zoals kleine ondernemers met een inkomen op bijstandsniveau. Wachten tot
2024vinden wijgeen optie; het nemen van eerdere stappen in dit proces vinden wij op dit moment al
belangrijk.

Daarom heeft de Roosendaalse Lijst, in navolging op haar eerdere vragen hierover in februari van dit
jaar, de volgende vervolgvragen aan het college:

1. Heeft u na onze eerdere vragen van februari 2017 al voorbereidingen getroffen in dit dossier en
zo ja welke? Zo nee, wanneer gaat u daarmee aan de slag?

2. Op welke wijze, bij wie en wanneer gaat het college het asbestverbod onder de aandacht
brengen en de sanering stimuleren?

3. Wanneer verwacht het college een goed overzicht beschikbaar te hebben van alle
asbesthoudende daken in onze gemeente?

4. ls het college bereid om eigenaren van woningen met asbestdaken actief te informeren en te
helpen bij het aanvragen van een mogelijke subsidie, duurzaamheidslening, of andere financiële
ondersteuning?

5. Op welke manier gaat het college kwetsbare groepen inwoners (financieel) ondersteunen (zoals
ouderen of kleine ondernemers met een inkomen op bijstandsniveau), zodat ook hun
asbestdaken kunnen worden verwijderd?

6. Zijn er nog asbestdaken aanwezig op gebouwen die in eigendom zijn van de gemeente? Zo ja,
waar? Wanneer worden deze verwijderd?

7. Maakt het verwijderen van asbestdaken onderdeel uit van het uitvoeringsprogramma van onze
duurzaamheidsagenda? Zo nee, kan dit nog worden toegevoegd?

8. Wil het college zich richten op een eerdere datum dan 1 januari 2024, zodat we bij het
verwijderen van asbestdaken een voorbeeldfunctie kunnen vervullen voor andere gemeenten?

Namens de fractie van de Roosendaalse Lijst,

Cees Janssen en Eric de Regt,



Wij beantwoorden de vragen als volgt:

Regionaal wordt bekeken of er kansen zijn om als regio samen op te trekken in dit vraagstuk.
Op deze wijze willen we bijvoorbeeld meer draagkracht stimuleren en meer financiële
mogelijkheden creören. Maar particulieren kunnen gratis asbesthoudende golfplaten
inleveren op de milieustraat voorzien van een sloopmelding van de gemeente. Hiervoor
kunnen particulieren gratis speciale folie ophalen bij de milieustraat. Op deze wijze stimuleert
de gemeente particulieren al vele jaren.

2. Zowel via de website van de gemeente als van SAVER wordt gecommuniceerd hoe men om
moet gaan met asbestverwijdering en hoe dat door voorzieningen gestimuleerd wordt. Via de
bode en social media zullen we verwijzen naar subsidie mogelijkheden RVO.

3. Primair is het de verantwoordelijkheid van de eigenaar om het asbest dak te (laten)
verwijderen voor 1 januari 2024. Er is geen overzicht beschikbaar van asbesthoudende daken
in onze gemeente. De gemeente zal dit wel blijven stimuleren. Op de naleving van de asbest
regelgeving wordt toezicht gehouden door de OMWB.

4. Ja. Bij het onder de aandacht brengen van het asbestverbod zal verwezen worden naar
subsidies.

5. De verwachting ís dat niet iedereen de kosten zal kunnen dragen. Afhankelijk van het
landelijke aanvullend beleid of regionale aanpak zal beoordeeld worden of en zo ja welke rol
de gemeente kan vervullen voor kwetsbare groepen. De wetswijziging is nog niet definitief.

6. Op enkele locaties is er sprake van "asbestverdachte daken". Als het gaat om vastgoed in de
verkoop- en/of ontwikkelportefeuille, zal de mogelijk aanwezige asbest voor 2024 moeten zijn
verwijderd. ln 2018 zaleen asbestinventarisatie worden uitgevoerd bij het vastgoed in de
gemeentelijke kernportefeuille en eventueel noodzakelijke sanering worden ingepland.

7. Nee. Toezicht op verbod op asbesthoudende daken is een wettelijk milieutaak met als doel
het minimaliseren van verontreiniging, overlast en veiligheidsrisco's. Het past dus binnen het
WH beleid. ln de duurzaamheidsagenda hebben we de ambities opgenomen van de
Roosendaals gemeenschap met als doel een duurzame gezonde en leefbare stad.

B. Door het onder de aandacht brengen van het toekomstige asbestverbod wil de gemeente de
eigenaren stimuleren om de asbesthoudende daken eerder dan wettelijk verplicht te
verwijderen. Er blijkt nu al te weinig capaciteit te zijn om alle asbesthoudende daken in
Nederland voor 2024 te verwijderen.

Hoogachtend,
Het college van burgemeester en wethouders,
Namens deze,

Toine Theunis
Wethouder du urzaam heid


